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razvoja društva. Primjerice, usporedimo 
li učenje putem Interneta s pretraživanjem 
materijala u klasičnim knjižnicama, govorimo 
o golemim uštedama vremena i povećanoj 
učinkovitosti. Društvo koje brže uči, brže se i 
razvija, a to je samo jedan aspekt prosperiteta 
koje donose suvremene komunikacije. Čak 
ni često spominjano otuđenje u današnjem 
komunikacijskom okruženju ja ne vidim 
kao problem. Naime, kada bolje razmislite s 
koliko ljudi su zapravo uistinu komunicirali 
naši djedovi i bake koji su živjeli bez Interneta 
morate nedvojbeno zaključiti kako smo mi koji 
imamo prilike komunicirati s cijelim svijetom 
u prednosti jer u svakom trenutku na mreži 
možemo naći nekoga tko baš to što mi želimo 
komunicirati želi podijeliti baš s nama. Zbog 
današnjeg načina života i naših naraslih 
aspiracija ne možemo naći vremena za kavu 
sa svim našim poznanicima, ali zato možemo 
izabrati među milijunima korisnika Interneta 
nekog s kim ćemo razmijeniti svoja mišljenja, 
tražiti savjet, izjadati mu se i sl. 

- Kako sagledavate suradnju s Ericssonom 
Nikolom Teslom u nastojanju da ostvarite 
rast poslovanja i svojim korisnicima 
ponudite maksimalnu kvalitetu 

telekomunikacijskih usluga baziranih na 
Internet tehnologiji?

- U djelovanju Vodatela Ericsson Nikola 
Tesla igra veoma važnu, ako ne i krucijalnu 
ulogu. Mi smo tvrtka koja pažljivo i rijetko 
bira partnere. U Hrvatskoj smo prisutni pet 
godina i kontinuirano rastemo te nam je 
kvalitetna podrška dobavljača veoma važna. 
Partnerstvo s Ericssonom dogovorili smo nakon 

dugoga razmišljanja . Riječ je o kompaniji koja 
opslužuje prvenstveno velike operatore pa su 
postojala određena razmimoilaženja u načinu 
razmišljanja i rada. Razgovorima, pregovorima 
i probnim poslovima uspjeli smo s Ericssonom 
uskladiti sva pitanja te se taj naš partner u 
cijelosti prilagodio potrebama relativno malog 
pružatelja telekomunikacijskih usluga kakav 
je Vodatel Hrvatska. Ericsson je naš dobavljač 
takoreći kompletnog rješenja Fiber to the Home i 
Fiber to the Office, a čitava naša mreža bazirana 
je na opremi koju nam isporučuje Ericsson 
Nikola Tesla. Drago mi je da se već nekoliko 
puta pokazalo kako su se rješenja koja smo mi 
sami odabrali kasnije i na nivou korporacije 
Ericsson pokazala interesantnima. Spomenut 
ću ovdje Ericssonovo recentno preuzimanje 
Redback Networksa te činjenicu da smo mi dio 
Redbackovoga portfelja zajedno s Ericssonovom 
opremom počeli koristiti još prije nekih godinu i 
pol dana. To nam potvrđuje da smo na pravom 
putu. U suradnji s Ericssonom na neki način 
zaobišli smo klasične modele financiranja 
telekomunikacijskih operatora te smo u njemu 
našli partnera koji razumije naše potrebe i 
tržišna događanja te im se zna prilagoditi.  
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•ERICSSON PREUZIMA REDBACK NETWORKS•

Korporacija Ericsson za 1.9 milijardi dolara u gotovini 
preuzima američkog proizvođača usmjeritelja, 
Redback Networks. 

Redback je osnovan 1996. u San Joseu u Kaliforniji, u srcu 
Silikonske doline, a na američkom NASDAQ-u nalazi se od 1998. 
godine. Redback ima preko 700 kupaca u više od 80 zemalja i 
zapošljava oko 800 djelatnika, od kojih 500 inženjera u području 
istraživanja i razvoja. Od dvadeset vodećih fiksnih operatora, 
15 koristi Redbackovu tehnologiju. Redback drži jaku poziciju u 
višeuslužnoj tehnologiji za rubno usmjerivanje koja davateljima 
usluga omogućuje isporuku širokopojasnog pristupa, telefonije, 
TV i mobilnih usluga na Internet temeljenoj infrastrukturi. Sve 
veća izgradnja mobilnih i fiksnih širokopojasnih mreža dovela 
je do ponude novih IP temeljenih usluga poput VoIP, IPTV 
i video sadržaja na zahtjev. Ove aplikacije zahtijevaju vrlo 
visoku kvalitetu usluge, a postojećim širokopojasnim mrežama 
nedostaju pojasna širina i alati za upravljanje koji bi omogućili 
da ove usluge budu isporučene na pouzdani način. Visoke 
telekomunikacijske performanse temelj su Ericssonove cjelovite 
(end-to-end) ponude, a s porastom važnosti IP temeljenih usluga, 
vrlo je važno posjedovati vlastitu IP tehnologiju za usmjerivanje. 
Nakon preuzimanja Redback će postati podružnica u potpunom 
vlasništvu Ericssona i ključan za Ericssonove IP usmjeriteljske 
platforme i rješenja. Ericsson ovime nastavlja svoje investiranje u 
području mreža nove generacije.

Željko Popović, menadžer za strateška rješenja u Ericssonu 
Nikoli Tesli komentirao je preuzimanje Redbacka: „Ovo je veoma 
značajan korak u implementaciji Ericssonove strategije izgradnje 
vodeće pozicije u sljedećoj generaciji mreža. Uzimajući u obzir 

tehnološke trendove sve 
bržeg rasta zahtjeva tržišta na 
usluge temeljene na IP, kao 
što su VoIP, IPTV i triple play, 
a koje su izrazito zahtjevne 
u pogledu znatno većeg 
kapaciteta u pristupu mreži, 
veće inteligencije usmjeritelja 
kao i visoke kvalitete, jako 
je važno posjedovati visoke 
kompetencije i IP tehnologiju 
te tako postati u pravom smislu 
komunikacijska kompanija za 
potpuna rješenja. Kombinacija 
inteligentnih rubnih usmjeritelja 
koji se preuzimaju od Redbacka, 
Ericssonovog IMS sustava, 
optičkih transportnih sustava 
(Marconi) i širokopojasnih 
pristupnih rješenja zasigurno će 

pozicionirati Ericsson u sam vrh kao ponuđača end-to-end rješenja 
za fiksne i za mobilne operatore. Može se reći da će Ericsson sada 
biti u snažnijoj poziciji prema konkurentnim kompanijama Alcatel-
Lucent i Siemens-Nokia. U ovom trenutku je teško reći kakav 
će utjecaj preuzimanje Redbacka imati na postojeće partnerske 
odnose s kompanijama Cisco i Juniper, ali je za očekivati da će 
u segmentu jezgrenih usmjeritelja to partnerstvo i dalje opstati. 
Bitno je istaknuti da ovom kupnjom Ericsson osim preuzimanja IP 
tehnologije preuzima tržište i visoke kompetencije u IP-u, što će 
značajno ubrzati planirani razvoj sljedeće generacije mreža.“
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Rubni usmjeritelji - ključna 
komponenta daljnjeg razvoja mreža
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